
 

 

 

Број/Broj: 01/2a-50-1-2-63/10 

Сарајево/Sarajevo,  6. 4. 2010.  

 

 

 

    

                   ZAPISNIK 

63. sjednice Povjerenstva za vanjske poslove 

Zastupničkog doma Parlamentarne skupštine BiH, 

održane 6. 4. 2010. godine 

 

 

Sjednica Povjerenstva započela je u 11 sati. Nazočili su: Slavko Matić, Husein Nanić, Azra 

Alajbegović, Lejla Klokić i Denis Bećirović.  

 

Odsutnost su opravdali: Azra Hadţiahmetović, Milorad Ţivković, Milica Marković i Sefer 

Halilović.  

 

Osim članova Povjerenstva, sjednici su bili nazočni: Sead Avdić i Alija Muminović iz 

Ministarstva vanjskih poslova BiH, Grenko Arapović iz Ministarstva pravde BiH, Miroljub 

Krunić iz Ministarstva financija i trezora BiH, Zorica Plakalović, Lidija Kneţević i Endţo 

Raguţ iz Ministarstva komunikacija i prometa BiH i Zoran Šainović iz Ministarstva obrane 

BiH.  

 

Sjednicom je predsjedao Slavko Matić. Na početku je pozdravio sve nazočne i otvorio 

raspravu o dnevnom redu 63. sjednice Povjerenstva.  

Denis Bećirović primijetio je da članovi Povjerenstva iz SNSD-a ne dolaze na zadnje 

sjednice i upitao radi li se o bojkotu Povjerenstva ili o nečem drugom, jer se dolazi u situaciju 

da se na sjednici Doma, nakon što Povjerenstvo zauzme nekada i jednoglasne stavove, iznova 

otvara rasprava.  

U vezi s današnjom sjednicom, Merdţana Iglica je kazala da je Milica Marković na sjednici 

Povjerenstva za pripremu zakona o popisu stanovništva i ponovila da stalna povjerenstva 

imaju prednost nad ad hoc povjerenstvima. 

Slavko Matić rekao je da nema odgovor niti je od predstavnika SNSD-a dobio sluţbenu 

obavijest o tome da ne ţele ili da neće nazočiti sjednicama Povjerenstva. Stoga on očekuje da 

će članovi Povjerenstva iz SNSD-a sudjelovati u radu Povjerenstva.  

 

Nije bilo prijedloga za izmjenu i dopunu te su članovi Povjerenstva jednoglasno usvojili 

sljedeći   

 

DNEVNI RED 

 

1. Usvajanje Zapisnika 62. sjednice Povjerenstva za vanjske poslove; 

2. Davanje mišljenja o suglasnosti za ratificiranje: 



 

a) Sporazuma izmeĎu Vijeća ministara Bosne i Hercegovine i Vlade Crne Gore o 

prijevozu putnika i tereta u meĎunarodnom cestovnom prometu (resorno 

ministarstvo: Ministarstvo komunikacija i prometa BiH), 

b) Sporazuma o zračnom prometu izmeĎu Vijeća ministara Bosne i Hercegovine i 

Vlade Ruske Federacije (resorno ministarstvo: Ministarstvo komunikacija i 

prometa BiH), 

c) Sporazuma o zajmu (Projekt poboljšanja ţivotnih uvjeta na selu) izmeĎu Bosne i 

Hercegovine i MeĎunarodnog fonda za poljoprivredni razvoj (resorno 

ministarstvo: Ministarstvo financija i trezora BiH), 

d) Sporazuma o financiranju i projektu izmeĎu KfW-a, Frankfurt na Majni, i Bosne i 

Hercegovine, koju zastupa Ministarstvo financija i trezora, kao i Federacije Bosne 

i Hercegovine, koju zastupa Federalno ministarstvo financija, i Općine Bihać 

(Agencija za izvedbu projekata) – Prikupljanje i tretman otpadnih voda, Bihać 

(resorno ministarstvo: Ministarstvo financija i trezora BiH), 

e) Sporazuma o zajmu izmeĎu Bosne i Hercegovine i Europske banke za obnovu i 

razvoj za projekt Mahovljanska petlja (resorno ministarstvo: Ministarstvo 

financija i trezora BiH), 

f) Sporazuma izmeĎu Bosne i Hercegovine i Republike Indije o meĎusobnoj pravnoj 

pomoći u kaznenim stvarima (resorno ministarstvo: Ministarstvo pravde BiH), 

g) Memoranduma o razumijevanju izmeĎu saveznog ministra obrane i sporta 

Republike Austrije, Vijeća ministara Bosne i Hercegovine, Vlade Republike 

Hrvatske, Vlade Kraljevine Danske, Ministarstva vanjskih poslova Republike 

Francuske, Vlade Republike MaĎarske, Vlade Republike Makedonije, Vlade 

Kraljevine Nizozemske, Vlade Kraljevine Norveške, Vlade Republike Poljske, 

Vlade Švicarske Konfederacije, Vlade Republike Turske, Vlade Ujedinjenog 

Kraljevstva Velike Britanije i Sjeverne Irske i Vlade Sjedinjenih Američkih 

Drţava u vezi sa suradnjom u radu Centra za obuku za operacije potpore miru u 

Bosni i Hercegovini (resorno ministarstvo: Ministartsvo obrane BiH); 

3. Davanje mišljenja o Izvješću o radu Vijeća ministara BiH za 2009. godinu, s 

posebnim osvrtom na Izvješće o radu Ministarstva vanjskih poslova BiH; 

4. Godišnje izvješće o zaključenim meĎunarodnim ugovorima i stanju meĎunarodnih 

ugovora koji su u postupku ratificiranja (materijal MVP-a BiH); 

5. Davanje mišljenja o “Zaključcima Vijeća Europske unije za opće i vanjske poslove o 

Bosni i Hercegovini i operaciji ALTHEA (EUFOR)”; 

6. Izvješća i materijali pristigli Povjerenstvu: 

a) Ratificiranje Sporazuma o stabilizaciji i pridruţivanju s BiH (materijal MVP-a 

BiH), 

b) Odluka Vijeća EU za vanjske poslove o produljenju mandata posebnih 

predstavnika EU (materijal MVP-a BiH),  

c) Pismo predsjednika Parlamentarne skupštine Vijeća Europe, Mevlüta Çavuşoğlua 

(Mevluta Čavašoglua), predsjedateljima obaju domova Parlamentarne skupštine 

BiH;       

7. Tekuća pitanja. 

 

Ad.1. Usvajanje Zapisnika 62. sjednice Povjerenstva za vanjske poslove 

 

Zapisnik 62. sjednice usvojen  je jednoglasno, bez primjedaba. 

 



 

Ad.2.a) Davanje mišljenja o suglasnosti za ratificiranje Sporazuma izmeĎu Vijeća 

ministara Bosne i Hercegovine i Vlade Crne Gore o prijevozu putnika i tereta u 

meĎunarodnom cestovnom prometu 

 

Sead Avdić na početku je kazao da su za svih sedam sporazuma ispunjene sve procedure i 

potrebni uvjeti da PSBiH dade suglasnost za ratifikaciju. 

Zorica Plakalović iz Ministarstva komunikacija i prometa BiH kazala je kako je ovo tipski 

sporazum i u biti se ne razlikuje od ostalih tipskih sporazuma. Njime je liberaliziran tranzitni 

prijevoz, što znači da više nema dozvola za tranzitni prijevoz. 

 

Nije bilo pitanja te je Povjerenstvo jednoglasno dalo pozitivno mišljenje Zastupničkom domu 

u vezi s ratifikacijom ovoga Sporazuma. 

 

Ad.2.b) Davanje mišljenja o suglasnosti za ratificiranje Sporazuma o zračnom prometu 

izmeĎu Vijeća ministara Bosne i Hercegovine i Vlade Ruske Federacije 

 

Endţo Raguţ iz Ministarstva komunikacija i prometa BiH rekao je da je procedura za 

potpisivanje Sporazuma iz ove točke pokrenuta još u lipnju 2004. na inicijativu 

Predsjedništva BiH. U meĎuvremenu su odrţana tri kruga pregovora i ministar Rudo Vidović 

potpisao je Sporazum 19. 11. 2009. godine. 

 

Nije bilo pitanja te je Povjerenstvo jednoglasno dalo pozitivno mišljenje Zastupničkom domu 

u vezi s ratifikacijom ovoga Sporazuma. 

 

Ad.2.c) Davanje mišljenja o suglasnosti za ratificiranje Sporazuma o zajmu (Projekt 

poboljšanja životnih uvjeta na selu) izmeĎu Bosne i Hercegovine i MeĎunarodnog fonda 

za poljoprivredni razvoj 

 

Miroljub Krunić iz Ministarstva financija i trezora BiH rekao je da je riječ o projektu 

poboljšanja ţivotnih uvjeta na selu odnosno poboljšanju poljoprivredne produktivnosti i 

učinkovitosti u Federaciji BiH i Republici Srpskoj. Cilj projekta je definiran kao odrţivo 

unapreĎenje ţivota, prihoda i zaposlenosti ruralnih zajednica u projektnom području. Rok 

otplate je 20 godina, s četiri godine grejs perioda. Zajam će se otplaćivati u 30 jednakih 

polugodišnjih obroka, počevši od 15. rujna 2014. i završavajući 15. oţujka 2029. godine. 

 

Nije bilo pitanja te je Povjerenstvo jednoglasno dalo pozitivno mišljenje Zastupničkom domu 

u vezi s ratifikacijom ovoga Sporazuma. 

 

Ad.2.d) Davanje mišljenja o suglasnosti za ratificiranje Sporazuma o financiranju i 

projektu izmeĎu KfW-a, Frankfurt na Majni, i Bosne i Hercegovine koju zastupa 

Ministarstvo financija i trezora, kao i Federacije Bosne i Hercegovine, koju zastupa 

Federalno ministarstvo financija, i Općine Bihać (Agencija za izvedbu projekata) – 

Prikupljanje i tretman otpadnih voda, Bihać 

 

Miroljub Krunić bio je izvjestiteljem i za ovaj Sporazum. Kazao je da vrijednost projekta 

iznosi 17,5 milijuna eura, a sredstva su namijenjena prikupljanju i tretmanu otpadnih voda u 

Bihaću. Sporazum je utemeljen na financijskoj pomoći SR Njemačke koju je omogućila 

Bosni i Hercegovini pod vrlo povoljnim uvjetima.  

 

Husein Nanić upitao je kada se očekuje početak realizacije sredstava iz ovoga Sporazuma? 



 

Miroljub Krunić odgovorio je da je uraĎena projektna dokumentacija te se očekuje da će se 

do kraja 2013. godine iscrpiti ovi financijski izvori, mada u Sporazumu postoji i klauzula 

prema kojoj kreditor moţe odobriti i dodatno vrijeme za povlačenje tih sredstava. 

Povjerenstvo je jednoglasno dalo pozitivno mišljenje Zastupničkom domu u vezi s 

ratifikacijom ovoga Sporazuma. 

 

Ad.2.e) Davanje mišljenja o suglasnosti za ratificiranje Sporazuma o zajmu izmeĎu 

Bosne i Hercegovine i Europske banke za obnovu i razvoj za projekt Mahovljanska 

petlja  

 

Miroljub Krunić iz Ministarstva financija i trezora BiH je u vezi s ovim Sporazumom kazao 

da je riječ o sredstvima od 21 milijuna eura namijenjenih projektu Mahovljanska petlja. 

Zajmoprimac će otplaćivati zajam u 24 jednaka polugodišnja obroka koja će pristizati 4. 

lipnja i 4. prosinca svake godine, s tim što otplata zajma počinje 4. lipnja 2013., a završava se 

4. prosinca 2024. godine. 

 

Nije bilo rasprave te je Povjerenstvo jednoglasno dalo pozitivno mišljenje Zastupničkom 

domu u vezi s ratifikacijom ovoga Sporazuma. 

 

Ad.2.f) Davanje mišljenja o suglasnosti za ratificiranje Sporazuma izmeĎu Bosne i 

Hercegovine i Republike Indije o meĎusobnoj pravnoj pomoći u kaznenim stvarima 

 

Grenko Arapović iz Ministarstva pravde BiH kazao je da je inicijativa za pokretanje 

Sporazuma došla iz Republike Indije 2007. godine. Ugovor je sukladan sa svim normama 

meĎunarodnog ugovornog prava i meĎunarodnim pravilima koja vrijede u ovome području. 

Ugovor je potpisan 28. 9. 2009. godine u Indiji.  

 

Nije bilo rasprave. Povjerenstvo je jednoglasno dalo pozitivno mišljenje Zastupničkom domu 

u vezi s ratifikacijom ovoga Sporazuma. 

 

Ad.2.g) Davanje mišljenja o suglasnosti za ratificiranje Memoranduma o razumijevanju 

izmeĎu saveznog ministra obrane i sporta Republike Austrije, Vijeća ministara Bosne i 

Hercegovine, Vlade Republike Hrvatske, Vlade Kraljevine Danske, Ministarstva 

vanjskih poslova Republike Francuske, Vlade Republike MaĎarske, Vlade Republike 

Makedonije, Vlade Kraljevine Nizozemske, Vlade Kraljevine Norveške, Vlade 

Republike Poljske, Vlade Švicarske Konfederacije, Vlade Republike Turske, Vlade 

Ujedinjenog Kraljevstva Velike Britanije i Sjeverne Irske i Vlade Sjedinjenih 

Američkih Država u vezi sa suradnjom u radu Centra za obuku za operacije potpore 

miru u Bosni i Hercegovini 

 

Zoran Šainović iz Ministarstva obrane BiH kazao je da je u pitanju multilateralni projekt 

izmeĎu Bosne i Hercegovine i 13 drţava meĎunarodnih partnera u projektu. Memorandum 

predstavlja kontinuitet u radu projekta na temelju sporazuma sklopljenog 2003. godine 

izmeĎu BiH i skupine meĎunarodnih partnera, temeljem kojega je uspostavljen Centar za 

obuku za operacije potpore miru u Butmiru. Sporazumom je predviĎeno da se nakon pet 

godina od početka njegove primjene, 2009. godine, on revidira i ponovno definira status 

Centra i njegovog meĎunarodnog osoblja, te da se utvrdi instrument za prijenos nadleţnosti i 

ovlasti na Ministarstvo obrane BiH. Upravo je ovaj Memorandum regulirao sva ova pitanja i 

to tako što će BiH 2013. godine automatski preuzeti Centar, koji će ući u strukturu Oruţanih 

snaga BiH, a u meĎuvremenu će funkcionirati kao meĎunarodni projekt u kojemu 



 

meĎunarodni partneri osiguravaju sufinanciranje materijalnih troškova i osiguravanje 

nastavnog kadra. Odredbe teksta predviĎaju da Memorandum postaje obavezujući za BiH u 

smislu primjene nakon potpisivanja najmanje jednog meĎunarodnog partnera.  

 

Merdţana Iglica upitala je da li je netko od meĎunarodnih partnera već potpisao  

Memorandum? 

 

Zoran Šainović odgovorio je da je do sada već pet partnera potpisalo sporazum, i to su ključni 

meĎunarodni partneri koji daju najveći financijski doprinos odnosno osiguravaju nastavnog 

kadra. 

 

Husein Nanić pitao je da li je Centar za obuku smješten u BiH i tko sve sudjeluje u njemu?   

 

 Zoran Šainović odgovorio je da je riječ o centru u sklopu kampa Butmir, dakle on je u BiH, 

ali ima poseban status i jedini u regiji ima status centra Partnerstva za mir, te je kao takav 

priznat od NATO-a. Kroz rad Centra Bosna i Hercegovina, uz pomoć meĎunarodnih 

partnera, daje doprinos u sustavu obuke. Kroz Centar prolaze pripadnici Oruţanih snaga BiH, 

zemalja regije i članica NATO-a. On je koncipiran tako da je otvoren i za drţavne sluţbenike 

koji imaju kontakt s operacijama potpore miru, a ne samo za pripadnike oruţanih snaga. 

Zoran Šainović ponudio je da u idućem razdoblju organizira prezentaciju Centra članovima 

Povjerenstva za vanjske poslove. 

 

Slavko Matić zahvalio se na izlaganju i pozivu Povjerenstvu da posjeti Centar za operacije 

potpore miru, izrazivši nadu da će Povjerenstvo naći termin za realizaciju ovoga posjeta.  

Povjerenstvo je nakon toga jednoglasno dalo pozitivno mišljenje Zastupničkom domu u vezi 

s ratifikacijom Memoranduma. 

 

Merdţana Iglica upitala je g. Šainovića za informaciju o pristupanju BiH u članstvo MAP-

NATO koja je bila razmatrana na jednoj od prijašnjih sjednica Povjerenstva, a koju je 

Povjerenstvo za vanjske poslove zatraţilo od Ministarstva obrane BiH.  

 

Zoran Šainović kazao je da cijeni što Parlamentarna skupština BiH treba zaduţiti Vijeće 

ministara za dostavu informacije o pristupanju MAP-u. Ministarstvo obrane BiH jedna je od 

institucija koja ima nadleţnosti, ali Ministarstvo vanjskih poslova po prirodi svoga djelovanja 

ima sveukupno zaduţenje za MAP i nositelj je čak i NATO koordinacijskog tima. Kazao je 

kako moţe osigurati da Ministarstvo obrane dostavi svoju informaciju, ali bi ona pokrivala 

jednu četvrtinu sveukupnog procesa, zaloţivši se za realiziranje ovoga pitanja tako što će 

Vijeće ministara BiH dostaviti traţenu informaciju. 

 

Predsjedatelj Slavko Matić kazao je da je Povjerenstvo uputilo Kolegiju Zastupničkog doma 

zaključak da Kolegij zatraţi informaciju od Ministarstva obrane BiH o sadašnjem stanju u 

vezi s pristupanjem BiH članstvu u MAP-NATO-u. MeĎutim Kolegij je odgovorio da 

Povjerenstvo zatraţi informaciju te se opet vraćamo na to da bi Zastupnički dom trebao 

zatraţiti spomenutu informaciju od Vijeća ministara.   

 

Sead Avdić iz Ministarstva vanjskih poslova BiH rekao je kako je nedavno došlo do 

rekonstrukcije NATO koordinacijskog tima i za njegovu je predsjedateljicu izabrana 

zamjenica ministra vanjskih poslova. Mišljenja je da bi i to bila odgovarajuća adresa za 

traţenje spomenute informacije.  

 



 

Zoran Šainović kazao je da je NATO koordinacijski tim nositelj procesa, ali da je pred 

Parlamentom za ovaj proces odgovorno Vijeće ministara. 

 

Ad. 3. Davanje mišljenja o Izvješću o radu Vijeća ministara BiH za 2009. godinu, s 

posebnim osvrtom na Izvješće o radu Ministarstva vanjskih poslova BiH 

 

Slavko Matić otvorio je raspravu i kazao da je ovo drugi ili treći puta u mandatu kako se na 

ovakav način razmatra izvješće o radu Vijeća ministara. Ocijenio je da se ne radi o davanju 

mišljenja o radu Vijeća ministara, budući da se od Povjerenstva traţi mišljenje o onome 

dijelu koji se odnosi na Ministarstvo vanjskih poslova BiH. Na taj način stječe se dojam da je 

ovo skup pojedinačnih izvješća o radu svakog ministarstva stavljenih u jedno izvješće, koje  

razmatra Zastupnički dom. 

 

Azra Alajbegović kazala je da je Zajedničko povjerenstvo za ljudska prava, prava djeteta, 

mlade, useljeništvo, izbjeglice, azil i etiku, čija je članica, prihvatilo Izvješće kao informaciju, 

čime je ostavilo mogućnost zastupnicima da na sjednici Zastupničkog doma daju mišljenje o 

Izvješću ako osjećaju potrebu. 

 

Sead Avdić na početku se ispričao u ime ministra vanjskih poslova, koji zbog brojnih obveza 

nije mogao doći na sjednicu Povjerenstva. O Izvješću o radu Ministarstva vanjskih poslova 

kazao je da je uraĎeno jedno uţe izvješće koje je bilo standardizirano za sva ministarstva, dok 

je za vlastite potrebe uraĎeno cjelovito godišnje izvješće o radu Ministarstva vanjskih 

poslova. U tome izvješću, koji je dio Izvješća o radu Vijeća ministara i koji je prihvatilo 

Vijeće ministara, dano je dovoljno informacija za jednu kritičku ocjenu o radu Ministarstva 

vanjskih poslova BiH i njegovih dosega u području vanjske politike. 

 

Alija Muminović iz Ministarstva vanjskih poslova BiH kazao je da Ministarstvo vanjskih 

poslova veoma ozbiljno pristupa izradi godišnjih izvješća o radu i planova rada. Jedna od 

glavnih prepreka bila je neusvajanje zakona o vanjskoj politici. Taj zakon ograničava sve 

druge aktivnosti, od sistematizacije do unutarnjeg preureĎenja u smislu kadrovske 

popunjenosti, preusmjeravanje teţišta aktivnosti itd. Odsjek na čijem je on čelu sastavio je 

cjelovito Izvješće o radu Ministarstva vanjskih poslova BiH, uključujući i Izvješće o radu 

DKP-a. Osim toga, Izvješće sadrţi i planove posjeta, kako na bilateralnom planu tako i 

planove multilaterlanih skupova na kojima bi BiH aktivno participirala bilo kao članica ili 

promatrač u odreĎenim meĎunarodnim asocijacijama. Cjelovito Izvješće ima šest priloga: 

bilateralni posjeti, vanjskotrgovinska razmjena, meĎunarodni sporazumi i ugovori, 

znanstveno-tehnička obrazovna i kulturna suradnja, diplomatska obuka zaposlenih i sastanci 

na multilateralnim skupovima odnosno konferencijama. Vijeće ministara postavilo je striktan 

zahtjev da izvješće ne smije prijeći osam stranica te je u Izvješće uvršteno sve ono što je 

relevantno i bitno kako bi se mogla steći slika o kvalitetnom radu Ministarstva vanjskih 

poslova. Izvješće je stručno pripremljeno, bez političkih konotacija, i odraz je ukupnih 

bilateralnih i multilateralnih aktivnosti  na planu meĎunarodno pravnih i konzularnih poslova 

do sektora općih poslova, s naglaskom na tome kako su radili pojedini odsjeci i samostalne 

organizacijske jedinice Ministarstva vanjskih poslova. 

 

Sead Avdić rekao je da je Ministarstvo vanjskih poslova u protekle dvije godine učinilo 

napore kako bi donijelo i predloţilo jedan novi koncept strateških pravaca i prioriteta u 

voĎenju vanjske politike Bosne i Hercegovine. Taj je dokument dostavljen Predsjedništvu 

BiH, koje ga je u dva navrata razmatralo te je sada u postupku usuglašavanja odreĎenih 

formulacija i rješenja. Za očekivati je da će taj strateški dokument u idućih mjesec-dva biti 



 

dostupan za razmatranje i usvajanje u Parlamentarnoj skupštini BiH. TakoĎer je prije godinu 

dana započeo rad na izradi strategije i razvoja ekonomske diplomacije, koji je završen. Ovaj 

se dokument nalazi pred Kolegijem Ministarstva a nakon toga će biti dostavljen Vijeću 

ministara i Parlamentarnoj skupštini BiH. TakoĎer je završena izrada strategije razrješenja 

stare devizne štednje kod Ljubljanske banke, Invest banke Beograd i drugih nedomicilnih 

banaka u BiH.  

 

Slavko Matić kazao je kako je smatrao da Parlamentarna skupština treba razmatrati Izvješće 

Vijeća ministara BiH kao kolektivnog tijela, a ne Izvješće o radu koje je skup objedinjenih 

pojedinačnih izvješća ministarstava. Povjerenstvo za promet i veze takoĎer je konstatiralo da 

je Ministarstvo kominikacija i prometa BiH izradilo šire izvješće o radu ministarstva, a samo 

je jedan mali dio ušao u objedinjeno Izvješće o radu Vijeća ministara. “Zapravo je 

objedinjeno Izvješće skup pojedinačnih izvješća o radu pojedinih ministartava”, kazao je 

Slavko Matić. 

 

Husein Nanić rekao je da je paţljivo pročitao Izvješće koje se odnosi na rad Ministarstva 

vanjskih poslova. Ono što je bio problem prošle godine jest da su mnoge nadleţnosti vanjske 

politike dane Predsjedništvu BiH, a kada je traţena rasprava u Domu o nekim bitnim 

stvarima, došlo se do toga da članovi parlamenta nemaju mogućnost utjecati na te stvari. 

Ocijenio je da u Izvješću ima stvari koje treba pohvaliti, poput uspostavljanja diplomatskih 

odnosa s 11 drţava, izrada akcijskog plana vezanog uz ekonomsku diplomaciju. S druge pak 

strane ima stvari koje treba jasno identificirati, kao npr. zašto BiH nije dobila status za 

članstvo u MAP-u. U vezi s liberalizacijom viznog reţima valja jasno reći da su svi ispunjeni 

uvjeti djelo ove vlasti i “ruţno je čuti od nekih ljudi iz oporbe kako je nama netko dao da 

doĎemo do ispunjenja svih uvjeta”. Teško se moţe usporediti što je bilo planirano i što je od 

toga realizirano, pa bi Izvješće trebalo razmatrati kao cjelinu. TakoĎer je naglasio da se slaţe 

s razmišljanjem predsjedatelja Slavka Matića.  

 

Denis Bećirović istaknuo je da posve sigurno od prve narodne vlade Rodoljuba Čolakovića 

1945. godine do danas ova zemlja nije imala gore Vijeće ministara. Kazao je kako će se u 

svome izlaganju zadrţati samo na dijelu u kojem se govori o radu Vijeća ministara, a neće se 

referirati na dio o radu Ministarstva vanjskih poslova. “Sve ono što su doţivjeli graĎani 

Bosne i Hercegovine u 2009. godini predstavlja jednu veliku blamaţu svih ljudi u ovoj 

zemlji, ali ne samo graĎana BiH već i legalno izabranih zastupnika u Parlamentu BiH koji su 

birali to Vijeće ministara. Čak je i iz parlamentarne većine mnogo više nego iz oporbe 

tijekom 2009. godine ukazivano na tu silnu neodgovornost Vijeća ministara, koju je dovoljno 

ilustrirati činjenicom da postoji dvije stotine zaključaka PSBiH za koje je glasovala ne samo 

oporba nego i parlamentarna većina, koje Vijeće ministara nije realiziralo,” rekao je Denis 

Bećirović. “Kako ne bi bili subjektivni, valja prelistati sluţbeno izvješće Vijeća Europe koje 

bez iznimke govori da ovo Vijeće ministara nije ispunilo svoju misiju i zadaću, svoj plan i 

program rada i da je ova zemlja krenula unazad. Ocjene su to koje dolaze iz cijele Europe. Da 

nema ništa od ovih pobrojanih razloga, dovoljno je reći da su Makedonija, Crna Gora, Srbija, 

skoro cijeli Balkan, izuzev Albanije, dobili liberalizaciju viznog reţima, a da graĎani BiH to 

pravo nemaju. Da je bilo imalo morala u tom Vijeću ministara, svi bi kolektivno podnijeli 

ostavku nakon što se čitava regija radovala, a BiH bila u poziciji u kojoj je bila”, riječi su 

Denisa Bećirovića. Dodao je da će ga posebno zanimati na sjednici Doma hoće li itko 

odgovarati za situaciju u vezi s izborom ministra sigurnosti, za što je izgubljeno pola godine. 

TakoĎer je iznio niz kritika na rad Vijeća ministara, navodeći meĎu ostalim primjere 

parlamenata Hrvatske i Srbije koji, kako je rekao, za godinu dana usvoje onoliko zakona 

koliko Vijeće ministara BiH nije ni za četiri godine. Posebno je kritizirao rad predsjedatelja 



 

Vijeća ministara Nikole Špirića. Na kraju je predloţio Povjerenstvu da usvoji zaključak  

kojim Povjerenstvo za vanjske poslove ocjenjuje negativnim djelovanje Vijeća ministara BiH 

i slaţe se sa svim ocjenama Vijeća Europe  i brojnih drugih europskih tijela što su dali svoje 

nalaze o situaciji i stanju u Bosni i Hercegovini u 2009. godini. 

 

Predsjedatelj Povjerenstva Slavko Matić podsjetio je Denisa Bećirovića i sve članove 

Povjerenstva da je Kolegij dostavio Povjerenstvu zahtjev za razmatranje Izvješća o radu 

Vijeća ministara, ali onoga dijela Izvješća koji se tiče Ministarstva vanjskih poslova. Pozvao 

je članove Povjerenstva da se u svome zaključku usredotoče na onaj dio koji se odnosi na 

Ministarstvo vanjskih poslova. Predsjedatelj je rekao da će na sjednici Doma rasprava biti 

posve drugačija i svatko će moći općenito govoriti o Izvješću o radu Vijeća ministara BiH.  

 

Denis Bećirović rekao je da točka dnevnoga reda glasi – Izvješće o radu Vijeća ministara 

BiH, s posebnim osvrtom na rad Ministarstva vanjskih poslova - i predloţio zaključak vezan 

uz Izvješće o radu Vijeća ministara u skladu s prihvaćenim dnevnim redom.  

 

Husein Nanić rekao je da svatko ima pravo iznijeti svoje mišljenje, ali da članovi 

Povjerenstva pripadaju najširoj političkoj opciji koja ţeli sačuvati integritet BiH. Stoga ne bi 

trebalo govoriti s ironijom o nekim stvarima. Zastupnici u PSBiH u ovim teškim vremenima  

trebaju dati doprinos tome da BiH ide korak po korak naprijed.  

 

Predsjedatelj Slavko Matić zaključio je raspravu i na glasovanje stavio dva zaključka: 

 

Prvi zaključak predloţio je Denis Bećirović i glasi: Povjerenstvo za vanjske poslove ocjenjuje 

negativnim djelovanje Vijeća ministara BiH i slaţe se sa svim ocjenama Vijeća Europe  i 

brojnih drugih europskih tijela koja su dala svoje nalaze o situaciji i stanju u Bosni i 

Hercegovini u 2009. godini. 

 

Za ovaj je zaključak glasovao jedan član Povjerenstva, dva su glasovala protiv i dva su se 

suzdrţala.  

Predsjedatelj je konstatirao da zaključak nije dobio većinu. 

 

Predsjedatelj je iznio sljedeći zaključak: Povjerenstvo za vanjske poslove prihvaća 

Izvješće o radu Vijeća ministara u dijelu koji se odnosi na Ministarstvo vanjskih 

poslova i predlaže Domu njegovo usvajanje.   
 

Ovaj je zaključak usvojen s četiri glasa “za” i jednim “protiv”.  

 

Predsjedatelj je rekao kako će u mišljenju koje se upućuje Domu biti naveden i sadrţaj  

zaključka koji u Povjerenstvu nije dobio većinu.  

  

Ad.4. Godišnje izvješće o zaključenim meĎunarodnim ugovorima i stanju 

meĎunarodnih ugovora koji su u postupku ratificiranja (materijal MVP-a BiH)  

 

Predsjedatelj je rekao da Izvješće sadrţi četiri cjeline: ugovori koji su ratificirani u 2009. 

godini, ugovori čiji je postupak ratifikacije u tijeku, ugovori za koje je pokrenuta inicijativa 

za zaključivanje i ugovori za koje je Ministarstvo vanjskih poslova dalo pozitivno mišljenje o 

vanjsko-političkoj opravdanosti. Ocijenio je to kao dobru praksu koju bi trebalo nastaviti i u 

idućim godinama kako bi se imao pregled onoga što je uraĎeno i što se još treba uraditi u 

domeni meĎunarodnih ugovora. Predloţio je Povjerenstvu da prihvati ovo izvješće. 



 

 

Husein Nanić rekao je da treba pozdraviti ovakav način izvješćivanja. 

 

Predsjedatelj Matić konstatirao je da je predloţen sljedeći zaključak: Povjerenstvo prihvaća 

Godišnje izvješće o zaključenim meĎunarodnim ugovorima i stanju meĎunarodnih ugovora 

koji su u postupku ratificiranja i pozdravlja ovakav način izvješćivanja, što treba nastaviti i u 

idućim godinama.  

 

Ad.5. Davanje mišljenja o “Zaključcima Vijeća Europske unije za opće i vanjske 

poslove o Bosni i Hercegovini i operaciji ALTHEA (EUFOR)” 

 

Predsjedatelj je rekao da je ova točka uvrštena u dnevni red Doma na zahtjev ovoga 

Povjerenstva, koje  o tome treba dati svoje mišljenje. Naglasio je da su ovo zaključci Vijeća 

Europe pa ih Dom ne bi trebao prihvaćati ili ne, nego bi trebao zahtijevati njihovu realizaciju. 

Predloţio je sljedeći zaključak: Povjerenstvo predlaže Zastupničkom domu da primi k 

znanju ove dokumente i pozove sve nadležne institucije na ispunjavanje obveza u tim 

dokumentima. 
 

Povjerenstvo je jednoglasno usvojilo predloţeni zaključak. 

 

Ad. 6. Izvješća i materijali pristigli Povjerenstvu: 

a) Ratificiranje Sporazuma o stabilizaciji i pridruživanju s BiH (materijal MVP-a 

BiH) 

b) Odluka Vijeća EU za vanjske poslove o produljenju mandata posebnih 

predstavnika EU (materijal MVP-a BiH) 

c) Pismo predsjednika Parlamentarne skupštine Vijeća Europe, Mevlüta 

Çavuşoğlua (Mevluta Čavašoglua), predsjedateljima obaju domova 

Parlamentarne skupštine BiH 

 

Povjerenstvo je primilo k znanju navedene informacije. 

 

 

Predsjedatelj je konstatirao da nema tema za razmatranje pod točkom - Tekuća pitanja - i 

zaključio sjednicu. 

 

Sjednica Povjerenstva završena je u 12.15 sati. 

 

 

 

 

  TAJNICA POVJERENSTVA                                     PREDSJEDATELJ POVJERENSTVA 

 

          Merdţana Iglica                                                                          Slavko Matić 
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 naslovu 

 a/a 


